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Na sedem mandátov v lamačskom zastupiteľstve 
bolo 25 kandidátov. Voliči rozhodli, že záujmy 
mestskej časti a jeho obyvateľov budú zastupovať 
Radoslav Olekšák (1202 hlasov) , Eva Černá (1111 
hlasov), Júlia Ondrišová (969), Marta Janyšková 
(968 hlasov), Pavol Čech (952 hlasov), Gabriela Bi-
zoňová (872 hlasov) a Lukáš Baňacký (836 hlasov). 

Piati poslanci v zastupiteľstve pokračujú, dvaja začí-
najú. Zastupiteľstvo bude vyvážené. Traja kandidáti 
kandidovali s podporou koalície Smer-SD, SNS, SZZ 
a SNS, dvaja kandidáti za pravicovú koalíciu KDH, 
SDKÚ-DS, SaS, NOVA, OĽaNO, OKS, Sieť a dvaja kan-
didáti sa presadili ako nezávislí. Ustanovujúce za-
stupiteľstvo sa uskutočnilo vo štvrtok 4. decembra.

V zastupiteľstve sú dve nové tváre                                                                                                                                  
 

Milí Lamačania,
dovoľte nám, aby sme Vám 
zaželali šťastné a požehnané 
Vianočné sviatky prežité 
v kruhu svojich najbližších 
a do nového roku 2015 veľa 
zdravia, úspechov 
a splnených prianí. 

Starosta a poslanci 
MČ Bratislava-Lamač 

Lamač si zvolil nových zastupiteľov                                                   

Počas komunál-
nych volieb využilo 
v Lamači svoje právo  
3144 oprávnených 
voličov (50,22%). 
V Bratislave to bola 
piata najvyššia vo-
lebná účasť.

Najviac Lamačanov, ktorí sa v sobotu 15. no-
vembra zúčastnili komunálnych volieb, si za 
starostu na ďalšie štyri roky vybrali toho súčas-
ného Petra Šramka. V jednokolových voľbách 
mu dalo hlas 1337 voličov, teda o 161 viac ako 
druhému kandidátovi v  poradí Radoslavovi 
Olekšákovi, ktorý získal 1176 hlasov. Gabrielu 
Bizoňovú podporilo 511 Lamačanov.

Starosta sa nemení                                                     

Rozhovor so staronovým starostom čítajte na str. 2

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Lamač
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Mgr. Eva Černá
Predvianočné posedenie pre 

osamelých

Mestská časť Bratislava – Lamač pod zášti-
tou Komisie pre veci sociálne, zdravotné 
a  bytové pri MZ organizuje aj tohto roku 
predvianočné posedenie pre osamelých 
seniorov. Toto spoločenské podujatie sa 
bude konať dňa 18. decembra 2014 o 16:00 
hod. v Školskej jedálni pri Základnej škole 
Malokarpatské nám. č. 1 v Bratislave. 

Touto cestou vyzývame tých obyvateľov 
našej mestskej časti, ktorým do 10. de-
cembra 2014 nebola doručená pozván-
ka, pričom dovŕšili vek 65 rokov,  žijú 
v domácnosti sami (bez partnerov, detí 
alebo  najbližšej rodiny) a  majú záujem 
zúčastniť sa na tomto spoločenskom 
podujatí, aby sa prihlásili na sociálnom 
oddelení miestneho úradu.

Prihlásiť sa treba najneskôr do 15. decem-
bra 2014 a to buď osobne alebo telefonic-
ky (MÚ Bratislava – Lamač, Malokarpatské 
nám. 9, tel.: 02/ 64 78 00 65 u p. Filadelfiovej)

Po druhýkrát v  tomto roku vítala samosprá-
va Lamača nových občiankov mestskej časti. 
Rodičom detičiek sa na stretnutí prihovoril 
starosta mestskej časti Peter Šramko a  pred-
sedníčka kultúrnej komisie Marta Janyšková. 
Spomenuli najväčší dar v  živote, ktorým je 
narodenie dieťaťa a zároveň najkrajšie starosti 
v živote, ktoré zažíva rodič pri výchove svojich 

ratolestí. Domovské právo udelil Lamač Laure 
Servanskej, Leile Kuracinovej, Natálii Szőkeo-
vej, Paulíne Rusňákovej, Tereze Marcinekovej, 
Hane Očkovej, Jakubovi Kubáčovi, Arthurovi 
Brozmanovi, Richardovi Hostačnému, Sebasti-
ánovi Kasalovi, Daniellovi Kollerovi, Matejovi 
Němecovi i  Petre Švačovej, ktorá mala v  deň 
vítania občiankov necelý mesiac.

Lamač privítal nových  občanov                                                                                                                                      
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...po komunálnych voľbách

Prvé pocity, prvé slová po tom, čo ste sa do-
zvedeli, že ste obhájili post?
Táto správa ma zastihla nad ránom okolo 3. ho-
diny a v prvom rade som mal zmiešané pocity 
radosti, zodpovednosti, ale aj vďaky za to, že mi 
ľudia opäť prejavili dôveru. Vzhľadom na to, že 
som štvrtýkrát vyhral vo voľbách na starostu, 
viem, o akej zodpovednosti je táto funkcia.

Čo myslíte, že rozhodlo, prevážilo vo Váš pro-
spech?
Ak niekto sledoval moju predvolebnú kampaň 
a vyjadrovanie, nesnažil som sa nikoho napad-
núť a kritizovať, a určite som mal dosť podne-
tov, o ktorých by som vedel mnoho povedať. 
Sústredil som sa na odovzdanie pozitívneho 
signálu pre obyvateľov, čo by bolo dobré v ich 
prospech urobiť a vynechal som formu kritiky 
voči mojim protikandidátom. V môj prospech 
asi zavážili výsledky, čo sa mi podarilo dosiah-
nuť za posledné roky a  možno aj to, že som 
nikdy nezdôrazňoval, že som to urobil len ja 
sám, ale že výsledky sú mnohokrát výsledkami 
kolektívnej spolupráce a  možno mnohokrát 
kritika a  oponentúra pomáha k  dosiahnutiu 
dobrého výsledku. 

 Myslíte si, že sa môžete oprieť o skúsenosti 
z  predchádzajúceho štvorročného obdobia, 
alebo toto obdobie bude z hľadiska riadenia 
Lamača úplne iné?
Vzhľadom na to, že kontinuálne pokračujem 
vo svojej funkcii, ale povedľa mňa i väčšia časť 
MZ (zo siedmich poslancov sú piati z  minu-
lého volebného obdobia), je jasné, že budú 
pokračovať úlohy a aj poslanci spolu so mnou 
budú predovšetkým pokračovať v  úlohách, 
ktoré neboli dokončené a dúfam, že sa spolu 
budeme snažiť dokončiť a zrealizovať zadania 
už z predchádzajúcich období. 

Čo hovoríte na zloženie lamačského par-
lamentu, bude už pokojnejšia atmosféra 
a  bude to konečna pôda pre konštruktívnu 
diskusiu, hoc aj oponentskú? Možno dúfať, 
že sa už nebude robiť politika?
Nakoľko voľby sú politickým aktom, tak ani 
MZ nebude úplne oddelené od politiky, avšak 

mohlo by sa robiť menej politiky a viac pre ob-
čanov, u ktorých nemáme prečo skúmať, či za-
stávajú ľavicu, pravicu alebo stred politického 
spektra. Asi najkrajšie sa to dá vyjadriť v našich 
predškolských a školských zariadeniach. Ak ro-
bíme pre tieto deti, nikdy nezisťujeme či dieťa 
je z rodiny ľavicových, či pravicových rodičov. 
My sme povinní konať v  prospech všetkých 
detí. A čo sa týka pokojnejšieho zloženia v MZ, 
každý, kto ma pozná vie, že uprednostňujem 
pokojnú pracovnú atmosféru a brainstorming, 
aby sme si vypočuli aj myšlienky z  iného od-
borného či politického spektra a  hľadali naj-
lepšie a najrýchlejšie riešenia.

Avizovali ste, že jedným z  prvých kro-
kov, ktorým sa budete zaoberať, je zimná 
údržba. Ako je teda Lamač pripravený na 
tohtoročnú sezónu z  hľadiska zimnej po-
hotovosti, ktorá sa oficiálne začala 15. 
novembra?
Som rád, že hneď počas volebnej noci 15. no-
vembra sme nemuseli riešiť aj zimné zásahy. 
Pred zimou sa vykonali potrebné kontroly 
techniky a verím, že i keď technika nie je cel-
kom najnovšia, tak nám túto zimu vydrží. Po-
sypový materiál, skoro 30 ton, je v sklade a aj 
primerané personálne zabezpečenie je pripra-
vené. Čo sa týka štábu ZÚ, do zvolenia nového 
si svoje povinnosti plní pôvodný štáb. 

Ešte z predchádzajúceho obdobia zostal dlh 
voči obyvateľom starého Lamača - dobu-
dovanie kanalizácie. Čo sa v  tom aktuálne 
robí?
Neviem, ako sa podpíšu tieto voľby na personál-
nych zmenách v riadiacich orgánoch BVS. Ako-
náhle budem vedieť o zodpovedných osobách, 
opäť začnem rokovať o požiadavke na vybudo-
vanie kanalizácie, ktorá ešte v Lamači chýba. 

Čo Zečák, ako pokračujú práce na územnom 
pláne zóny?
V tomto smere, naša odborne spôsobilá osoba 
Ing. arch. Hudcovská spolupracuje so spraco-
vateľom Ing. arch. Zelinom na riešení pripo-
mienok, ktoré sme dostali v  stanovisku od 
hlavného mesta SR Bratislavy. Zhromažďujú 

aj všetky potrebné podklady od magistrátu hl. 
mesta a rokujú so správcami inžinierskych sie-
tí. Verím, že po zriadení komisií budú nové rie-
šenia pripravené a  budú predmetom odbor-
ných rozhodnutí. Na Zečáku je potrebné prijať 
veľa odborných rozhodnutí pod vplyvom pri-
pomienok mnohých občanov a rozhodovanie 
nie je vôbec jednoduché, preto uprednostňu-
jem kolektívne rozhodnutia. 

Stihne sa do konca roka urobiť priechod pri 
Lidli? Kde to vlastne uviazlo?
Keďže sa jedná o cestu I. triedy, realizáciu za-
bezpečuje ako správca magistrát s  tým, že 
majú spracovanú projektovú dokumentáciu 
a vybratého dodávateľa, chýba im však stano-
visko komisie dopravy na určenie dopravného 
značenia a stanovisko príslušného okresného 
úradu ako cestného správneho orgánu. My 
sme si svoje záväzky splnili, chodník od stra-
ny parkoviska až k priechodu je vybudovaný, 
a naďalej budem vyvíjať tlak na magistrát, aby 
splnili svoj záväzok a vybudovali priechod tak, 
aby mohol slúžiť tým, ktorí to najviac potrebu-
jú - občanom Lamača. 

Veríte, že aj s  novým primátorom sa podarí 
dosiahnuť, aby úsek D2 po Stupavu bol ko-
nečne nespoplatnený?
Ja som veril aj jeho predchodcovi. Je to politic-
ké rozhodnutie a prajem novému primátorovi, 
ale najmä všetkým Lamačanom, aby bol pri 
rokovaní úspešný.

Aj Vaším úspechom je nepochybne voľnoča-
sový areál. Čo ukázali prvé týždne jeho vyu-
žívania? Čo je potrebné ešte doladiť?
Nielen prvé dni, ale takmer dodnes bola prí-
jemná jeseň a  areál bol veľmi využívaný. Je 
mimoriadne potešujúce vidieť plný areál špor-
tujúcich detí, ale aj dospelých. Areál splnil oča-
kávanie všetkých. Teraz sa postupne dolaďuje 
prevádzka spolu s  novým správcom. Doplnili 
sme prvky na hranie tenisu a práve 21. 11. 2014 
doviezli bránky, ktoré nám z projektu na začiat-
ku vyčiarkli, a ktoré čo najskôr osadíme. Verím, 
že aj  v  zime si ľudia nájdu spôsob ako využiť 
VČA, aby im to utužilo zdravie. 

P. Šramko: 
Pocit z víťazstva bol o radosti i zodpovednosti                                                 

Milí Lamačania,

dovoľte mi, aby som sa vám po prvýkrát prihovoril po komunálnych voľbách a predo-
všetkým poďakoval za prejavenú dôveru, ktorú ste mi vyjadrili hlasovaním. Nechcel by 
som len formálne vyhlásiť, že som tu pre všetkých Lamačanov, ale budem sa snažiť ako 
doteraz pri riešení úloh a problémov hľadať riešenia, ako pomôcť ľuďom, neskúmať kto 
požaduje vyriešiť vzniknuté problémy. Tak, ako som sa vyjadril už pred voľbami, v krát-
kej dobe predstavíme spoločné zámery spolu s novozvolenými poslancami, ktoré budú 
predmetom priorít tohto volebného obdobia a  budeme hľadať zastúpenie zámerov 
pre starších, ako aj  pre mládež, pre starý i nový Lamač. Budeme hľadať riešenia v ob-
lasti dopravy, školstva, sociálneho zabezpečenia, športu i kultúry tak, aby ste nielen vy, 
ale aj my mali pocit z dobre vykonanej práce. Náš redaktor mi položil otázky, na ktoré 
odpovedám nasledovne.
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...po komunálnych voľbách

Prevahu budú mať ženy                                                    

Spolu s mestskou časťou Čunovo je Lamač je-
dinou zo 17 mestských častí Bratislavy, kde je 
v zastupiteľstve viac žien. V oboch prípadoch 
dámy získali štyri zo siedmich mandátov. Po-
čet žien poslankýň sa vo väčšine mestských 
častí pohybuje okolo štvrtiny poslaneckého 
zboru, v  Karlovej Vsi a  v  Starom Meste je to 
približne jedna tretina a  v  Devínskej Novej 
Vsi (5 z 12 mandátov) a v Podunajských Bis-
kupiciach (6 z  15 mandátov) takmer polovi-
ca. Naopak, žiadne zastúpenie nemajú ženy 
v Dúbravke, kde nezískali ani jeden mandát. 
Zástupkyne nežného pohlavia získali v brati-
slavských zastupiteľstvách celkovo 79 z  272 
poslaneckých miest.

Mestským poslancom bude Radoslav 
Olekšák                          

Novým mestským 
poslancom, zastu-
pujúcim v bratislav-
skom parlamente 
Lamač, bude Ra-
doslav Olekšák. 
Spomedzi štyroch 
kandidátov získal 
najviac, 1305  hla-

sov. Druhá 
Renáta Ocil-
ková získala 
981, na tre-
ťom mieste 
bol Štefan 
M a c h a j 
s  počtom 
457 hlasov 
a  štvrtá An-
drea Kozá-
ková získala 
245 hlasov.

Primátorský víťaz Nesrovnal vyhral aj 
v Lamači                                                                                

O  tom, že v  Bratislave sa zrodilo prekvape-
nie v  prípade víťazstva Iva Nesrovnala, nezá-
vislého kandidáta v  primátorských voľbách, 
rozhodli aj lamačskí voliči. Aj v Lamači vyhral 
Nesrovnal s počtom hlasov 1039, druhý Milan 
Ftáčnik (nezávislý s podporou Smer-SD) získal 
1006 hlasov. Na treťom mieste bol v  Lamači 
tak, ako celkovo za celú Bratislavu, občiansky 
kandidát Milan Kňažko. Za primátora ho chce-
lo 877 Lamačanov.

Anketa 
Čo očakávate od novozvolených 

zástupcov MČ?

Anna Zacharová
Myslím, že sa uro-
bilo dosť v  prípade 
zelene i  možností 
pre deti a  mládež. 
Verím, že potrebné 

veci v Lamači sa bude dariť presadzovať ešte 
efektívnejšie ako doteraz. Vďaka tomu, akí ľu-
dia sú v zastupiteľstve a kto získal mandát do 
mesta, som optimistka.

Tomáš Staroň
Pozornosť by určite 
mali zamerať na Ma-
lokarpatské námestie 
– jeho revitalizáciu, 
ale aj to, aby nevzni-

kali úvahy o ďalšej výstavbe na Malokarpatskom 
námestí a jeho najbližšom okolí. Riešiť by sa malo 
určite aj parkovanie.

Milan Siváček
Určite by mali riešiť 
dopravu a  autobu-
sové linky do Lama-
ča, ktoré sú často 
preplnené.

Bývam na Studenohorskej 48, a tak ako väč-
šina obyvateľov v  tejto lokalite máme spál-
ňu orientovanú na naše nové ihrisko. Stá-
valo sa, že veľké reflektory bývali zapnuté 
po celú noc a svietilo nám to do spálne tak, 
akoby bol deň.
Predpokladám, že veľké reflektory majú slúžiť 
hlavne na osvetlenie ihriska v čase, keď tam 
prebieha športová aktivita. V čase, keď sa už 
na ihrisku nešportuje (po 22.00 h), mi príde 
logické veľké reflektory vypnúť ( aj z hľadiska 
šetrenia elektrickej energie). Predsa vo voľ-
nočasovom areáli sú rozmiestnené pouličné 
lampy, ktoré dostatočne osvetľujú okolie 
pred prípadnými vandalmi. Mám možnosť 
to vidieť priamo zo spálne. Tu by som chcel 
podotknúť, že dve pouličné lampy v  rámci 
areálu (nové, odovzdané na konci septem-
bra) nesvietia. Zameral by som sa teda skôr 
na opravu týchto dvoch pouličných lámp, 

ako na svietenie reflektormi, ktoré majú slúžiť 
na niečo iné. Som si istý, že v  projekte bolo 
osvetlenie navrhnuté práve pre osvetlenie 
športových aktivít a  nie preto, aby sa nimi 
svietilo celú noc. Keď to inštalovali a nechali 
prvý večer svietiť veľké reflektory, hneď ráno 
som vyhľadal vedúceho stavby. Pýtal som sa 
na to, ako je to vyriešené s tým svietením a či 
to takto bude svietiť celú noc. Uistil ma, že to 
má vypínač a dá sa to vypnúť. Po mojom upo-
zornení sa mi zdá, že pán správca večer poc-
tivo zhasína veľké reflektory na ihrisku, takže 
nám to nesvieti do spálne celú noc, ako sa to 
zvyklo stávať. V každom prípade je to otázka 
do budúcnosti. Neviem, či sa správcovi bude 
chcieť každý večer chodiť vypínať svetlo. 
Možným riešením by bol časový spínač, ktorý 
by automaticky vypol svetlá, napr. po 22.00 h.

Ján Marcinek

Osvetlenie nesmie znepríjemňovať život                                                                                                                      

Reakcia na článok „Voľnočasový areál už má svojho správcu“ v novembrovom vydaní časopisu La-
mačan

manželia Šúlovskí
Zaoberať by sa mali 
bezpečnejším prie-
chodom cez Ho-
donínsku ulicu pri 
Pantlovi, a  takisto 

by sme boli za rozšírenie kamerového systé-
mu, kamerový systém by mal byť podľa nás aj 
v škole. A verím, že sa niečo urobí aj v prípade 
rozostavaných Rázsoch.
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Zaslúžme si svoje miesto a čas...                                  

Taký je odkaz a  posolstvo, ktoré predniesol 
pán farár Boris Mišina na výročných evanjelic-
kých službách Božích, ktoré sa konali v  nedeľu 
9. novembra predpoludním v  kine. Ako počas 
úvodného príhovoru povedal iniciátor evanje-
lických služieb Božích v  Lamači, poslanec MZ 
Pavol Čech, slávnostné stretnutie sa konalo deň 
pred výročím narodenia zakladateľa evanjelickej 
cirkvi, teológa a  reformátora Martina Luthera. 
Čech sa poďakoval všetkým, ktorí sa pričinili o to, 
aby od marca tohto roku sa „lamačskí luteráni“ 
mohli každú nedeľu stretávať v  Spoločenskom 
centre Lamač . Osobité poďakovanie patrilo fa-
rárom Borisovi Mišinovi a  Martinovi Šefrankovi 
z Cirkevného zboru Evanjelickej cirkvi augsbur-
ského vyznania na Legionárskej ulici v Bratislave, 
ktorí v  Lamači vedú služby Božie. Poďakovanie 
za možnosť šíriť evanjelium a Božie posolstvo vy-

jadril vo svojom 
prejave aj Bo-
ris Mišina. Ako 
uviedol, aj on 
spolu so svojím 
kolegom chápu 
túto príležitosť 
ako možnosť 
byť prospeš-
ní a  využiť čas 
a  miesto, ktoré 
v  živote máme. 
V tejto súvislos-
ti pripomenul, 

že od každého z  nás sa očakáva, že bude pro-
spešný, že urobí a vytvorí niečo pre druhých. To 
je zmyslom nášho života a bytia. Slávnostný ráz 
výročným službám Božím dalo aj vystúpenie 
mládežníckej hudobnej skupiny a  spevokolu 
z Legionárskej. Na stretnutí boli evanjelici nielen 
z Lamača, ale aj z okolitých mestských častí.
Nedeľné evanjelické Služby Božie pokračujú 
každú nedeľu o 10.00 h v Spoločenskom cen-
tre Lamač.

Turnaj v sudoku a logike prilákal 
riešiteľov z celého Slovenska, ba i z Brna      

Lamač zažil niečo nové, a to atmosféru lúštiteľ-
ského turnaja v riešení sudoku a logických úloh. 
Konal sa dňa 8.novembra v priestoroch jedálne 
základnej školy. Organizátormi boli bratislavskí 
členovia a priaznivci klubu K1Z na čele s Blan-
kou Lehotskou. Akciu podporil miestny úrad aj 
samotný pán starosta Peter Šramko. 
Kto mal odvahu, prišiel si zalúštiť, zabaviť sa 
a  možno aj nadviazať nové známosti. Kto ju 
nemal, zostal sedieť doma v domnienke, že na 
to nemá. A práve to bola veľká škoda. Organi-
zátori pripravili viacero kategórií, takže si mo-
hol zasúťažiť naozaj každý. V logike sa súťažilo 
v  dvoch kategóriách, v  sudoku boli dokonca 
kategórie štyri. Cieľom bolo prilákať čo najviac 
účastníkov práve z radov širšej verejnosti, pri-
čom jedna z kategórií bola určená pre žiakov 
do štrnásť rokov a  ďalšia špeciálna kategória 
pre Bratislavčanov nad 50 rokov a  seniorov. 
Počet účastníkov bol naozaj prekvapivý. Na 

turnaji sa zúčastnilo 55 súťažiacich, ktorí prišli 
aj z iných kútov Slovenska (Zlaté Moravce, Se-
reď, Bytča, Michalovce a iné), no svojou účas-
ťou nás poctili aj dvaja hostia z  Brna. Do rie-
šenia úloh sa dokonca zapojil aj pán starosta.
Úlohy boli zaujímavé, mnohé typy viacerí sú-
ťažiaci videli prvý raz v živote. To ich však ne-
odradilo a podali naozaj obdivuhodné výkony. 
Tie najväčšie boli aj náležite ocenené. V  ka-
tegóriách A a B bolo ocenených prvých desať 
najlepších riešiteľov, v kategóriách C a D bolo 
ocenených prvých päť najlepších. Okrem toho 
bolo udelených šesť špeciálnych cien, ktoré 
venoval pán starosta. Tie boli určené najlep-
ším riešiteľom z Bratislavského kraja.
Organizátori turnaja veria, že všetkým zúčast-
neným sa atmosféra turnaja páčila a zachova-
jú si svoju priazeň aj niekedy pri ďalších po-
dobných turnajoch. 

Sylvia Pavlisová

Katarínska zábava v Trojke opäť na 
jednotku                                                                                  

V sobotu 22. 11. 2014 sa v reštaurácii Trojka kona-
la tradičná Katarínska zábava. Každý zábavychtivý 
Lamačan pri príchode dostal z rúk predsedníčky 
Kultúrnej komisie MZ Marty Janyškovej malý dar-

ček. Aj ďalších 30 darčekov ukrytých v  tombole 
bolo pre prítomných veľkým lákadlom. Prekvape-
ním bola pre Lamačanov aj cena, ktorú do tom-
boly venoval starosta mestskej časti. Jej výhercu 
„vyhecovali“ prítomní a tak sa ňou pochválil – bol 
to darčekový kôš. Novinkou bola hudobná skupi-

na TIP, ktorá hrala u nás na zábave prvý, ale určite 
nie posledný krát. Rozospievala a roztancovala La-
mačanov nielen v reštaurácii, ale aj na terase a tí sa 
s ňou zabávali do skorých ranných hodín.

Mária Šimončičová

Ďakujeme sponzorom Katarínskej zábavy:
Baumax spol. s.r.o., CARPINUS (František 
Ovádek), Zelovoc Čviro (Ľubomil Mišovič), 
Ako čisto (Alena Kotrabová), Lekáreň Ange, 
Dámske kaderníctvo - Mirka Viktorinová, 
Marta Janyšková, Radoslav Olekšák, Alena 
Bernátová, Viera Žigová.

Slávnosť svetielok                                                                                                                                                                          

V  stredu 5. novembra 
bola v  Lamači opäť 
Slávnosť svetielok. 
Deti sa spolu so svo-
jimi rodičmi najprv 
zišli pred budovou 
kina, a  potom, keď 
sa zotmelo, sa vydali 

s  rozsvietenými lam-
piónmi na okružnú 
cestu ulicami Lamača. 
Cieľom prechádzky 
bolo opäť lamačské 
kino, v  ktorom si po-
zreli film Veľká orieš-
ková súťaž.

Špeciálny kríž vytvoril pre 
podujatie lamačský rezbár 
Matej Smrek

Starostovská cena 
v tombole



Mesačník o živote v Lamači, 16. ročník 5

S akými pocitmi ste prijali oznámenie i samot-
ný fakt, že vás mestská časť oceňuje ako Osob-
nosť Lamača?
Príjemne ma to prekvapilo a nikdy by ma nena-
padlo, že aj ja môžem byť jednou z nich. Je to 
príjemný pocit a veľmi si vážim toto ocenenie. 
Celkovo si myslím, že je dobré, ak si mestská 
časť všíma aj ľudí, ktorí svojím konaním (či už 
prácou, športom, koníčkami...) nezištne podpo-
rujú a reprezentujú našu mestskú časť. 

Kto vás k  tejto ušľachtilej činnosti inšpiroval, 
motivoval, resp. stalo sa niečo, čo vás primälo 
darovať krv po prvýkrát?
Bolo to spontánne, ale keď som sa neskôr do-
zvedel, že môžem takto pomáhať aj onkolo-
gickým pacientom, ktorým bola aj naša veľmi 
dobrá rodinná známa, tak ma to len utvrdilo 
v správnosti tohto rozhodnutia.

Pamätáte si svoje prvé darovanie krvi? Kde sa 
odohralo?
Bolo to koncom júna 2011 na NTS Kramáre a bral 
som to, ako bežné vyšetrenie s tým, že mi odoberú 
o niečo viac krvi, ako obyčajne u doktora. Keďže 
som mal dlhodobo dobré výsledky vyšetrení krvi, 
neskôr ma oslovili, či by som bol ochotný darovať 
aj krvné doštičky (cytaferéza). Tieto sa separujú 
z  krvi a  podávajú onkologickým pacientom po 
chemoterapii. Na separátor chodím do NTS Ruži-
nov. Na oboch odberných miestach pracujú úžas-
ní ľudia, ktorí si určite zaslúžia môj(náš) obdiv.

Nie je žiadna fráza, že darcovia sú istým spô-
sobom hrdinovia. Aj preto, že nie každý doká-
že darovať krv. Cítite sa tak trochu ako hrdina, 
ktorý pomáha zachraňovať ľudské životy?
Vôbec sa necítim ako hrdina, ale ak počujete 
napr. o  dopravných nehodách, kde sú zranení, 
resp. vidíte pred sebou na lôžku onkologického 
pacienta, ktorý je odkázaný aj na vašu pomoc, 
tak si uvedomíte, že to, čo robíte, má nejaký vý-
znam. Nikdy totiž neviete, kedy takúto pomoc 
budete potrebovať vy sami, vaša rodina, pria-
telia. Vtedy si možno človek uvedomí, že tú krv, 
doštičky niekto daroval a mne zachránila život. 
Asi bude najlepšie spýtať sa niekoho, kto túto 
„možnosť“ už využil, ako to vidí on.

Keby ste mali pár slovami presvedčiť niekoho, 
aby išiel darovať krv, aké slová , aká veta by to 
bola?

Presviedčať niekoho nemá význam. Kto chce 
a môže, rád to spraví aj bez presviedčania. Naj-
lepšie, ak na to príde sám. Ja to beriem ako bo-
nus. Takáto výmena krvi má údajne veľmi dobrý 
vplyv na celý organizmus. 

Ste rodený Lamačan alebo ste sa do mestskej 
časti prisťahovali?

Som rodený Staromešťan a  v  Lamači som od 
svojich štyroch rokov. Moja sestra je už rodená 
Lamačanka. A myslím si, že moji rodičia spravili 
dobre, že si vybrali práve Lamač.

Čo sa vám na Lamači páči, čo je pre vás naj a čo 
vám možno chýba?
Určite mi dá každý za pravdu, že tu máme krás-
nu prírodu a sme ešte stále relatívne pokojnej-
šou mestskou časťou. Možno by stálo za úvahu 
revitalizovať, resp. vybudovať na mieste jestvu-
júceho asfaltového „ihriska“ na Bakošovej ulici, 
nové multifunkčné ihrisko a usporadúvať rôzne 
turnaje (hokejbal, futbal...) medzi školami, se-
niormi atď. 

Keby ste vy mali určiť, kto je pre vás osobnosť 
Lamača?
Je to ťažké konkretizovať. Pre mňa sú to napr. 
učitelia, ktorí celý svoj život učia na školách, čo 
určite nie je v  dnešnej dobe jednoduché. Sú 
to lekári, zdravotníci... skrátka všetci tí, ktorých 
som stretával od malička v škole, v zdravotnom 
stredisku, vo futbalovom klube a ktorých „ruka-
mi“ prešli generácie Lamačanov a zostávajú stá-
le verní našej mestskej časti. 

Viem, že to čo robím, má význam
Darovanie krvi je skutočným „darom života“, 
ktorý zdravý jedinec môže poskytnúť. Ak sa 
niekto rozhodne darovať krv, môže tým roz-
hodnúť o záchrane iného človeka. Darovanie 
krvi možno bez pátosu označiť za hrdinský 
čin a  je potešiteľné, že aj medzi Lamačanmi 
sú takýto hrdinovia. Jedným z nich je aj drži-
teľ zlatej Jánskeho plakety Milan Miler, kto-
rý do dnešného dňa bezplatne daroval krv 
a krvné doštičky 53-krát. Lamačan sa s  ním 
porozprával aj v súvislosti s ocenením Osob-
nosť Lamača, ktorý pánovi Milerovi udelila 
mestská časť Bratislava-Lamač.

Milan Miler s priateľkou Martou

Asistent ELA – záchranca v núdzi pre osamelo žijúcich 
seniorov, pre hendikepovaných a chorých ľudí.

Mnohí z  vás sa stretávajú so situ-
áciami, ktoré treba akútne riešiť 
v  nepredvídaných prípadoch, ktoré 
vzniknú, pokiaľ človek žije sám, alebo 
trávi sám väčšiu časť dňa. Ide najmä 
o  osamelo žijúcich seniorov, hendi-
kepovaných a  chorých ľudí, ktorým 
hrozí strata stability, upadnutie do 
bezvedomia, pád, úraz a  podobné 
situácie súvisiace s ich stavom.
Zariadenie ELA – mobilný elektronic-

ký asistent, je napojené na nonstop Pult pomoci, ktorý obsluhujú ope-
rátori vyškolení tak, aby vedeli okamžite poskytnúť radu, alebo rýchlo 
privolať adekvátnu pomoc. Elektronický lokalizačný asistent je vybavený 
GPS lokalizáciou, čo ho robí užitočným aj v situáciách, keď sa používateľ 
nevie orientovať v prostredí. Je využiteľný nielen vo vnútorných priesto-

roch budovy, ale aj v exteriéri (napr. prechádzky v prírode). Stačí stlačiť 
veľké výrazné tlačidlo na prístroji a operátor sa zo zariadenia v priebehu 
pár sekúnd sám ozve, oznámi polohu, popýta sa na situáciu, prípadne 
zavolá pomoc (príbuzných, zdravotníkov, políciu). Zariadenie pomôže aj 
klientovi, ktorý sa nemôže kvôli zraneniu hýbať, je v bezvedomí, alebo 
nevstal ráno z postele. Dlhodobú nehybnosť totiž rozozná ELA aj sama 
a vtedy automaticky hlási poplach operátorovi, ktorý zaistí pomoc užíva-
teľovi. Zaznamená rovnako aj prudký pohyb, napr. v prípade pádu.
Asistent ELA je určený najmä starším ľuďom. Väčšina z nich nevyhľa-
dáva aktívny život, pretože keď starší človek začne na sebe pozorovať 
prvé závažnejšie zdravotné problémy, väčšinou preventívne obmedzí 
svoje aktivity. ELA vám umožní aktívny život, nemusíte mať strach 
a utlmiť aktivity, ktoré vám robia potešenie. 
ELA má špičkovú technológiu, vďaka ktorej môže ľuďom poskytnúť 
pocit bezpečia a chrániť to najcennejšie – ľudský život. Stačí, ak ju 
užívatelia budú mať vždy pri sebe. S mobilným asistentom ELA ne-
treba mať strach z pohybu – pocit bezpečia je na nezaplatenie. Jeho 
používaním sa zvýši kvalita života. Zjednoduší sa aj život rodinných 
príslušníkov, ktorí majú strach o svojich blízkych.
Viac informácií o zariadení ELA nájdete na stránke www.family-care.sk
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Novorodenci narodení v mesiaci november
1.11. Ella Pšenková
6.11. Zuzana Diabelková
6.11. Richard Lučenič
6.11. Oskar Petrovič
13.11. Nikol Lesňáková
14.11. Leo Bátora
24.11. Robert Drozd
24.11. Maximilián Muňoz

 Horvát Štefan 93
 Milošovič Ján 92
 Jarošová Agneša 91
 Strmeňová Maria 91
 Bol Jozef 90
 Kucharová Mária 89
 Kubovčíková Božena 88
 Lihocká Juliana 87
 Lučeničová Angela 87
 Semjanová Anna 87
 Loffay Štefan 86
 Németh Ladislav 86
 Hajóssyová Helena 80
 Melota Alojz 80
 Poláčková Helena 80
 Trinks Ivan 80
 Dudáš Pavol 75
 Galovič Elemír 75
 Heribanová Viola 75
 Vančová Eva 75

Jubilanti v decembri                                                                                                                                   

Zavítalo k  nám 
studené, sych-
ravé  počasie 
a  von sa nech-
ce ísť ani  stále 
aktívnym de-
ťom. Udržať do- 
ma naše živé 
striebra je priam nadľudská úloha. A kde si Vy 
i Vaše ratolesti prídete v tomto neutešenom po-
časí na svoje? No predsa v obláčikovskej herni! 

Dospelí, iste oceníte možnosť na chvíľu opustiť 
domácu rutinu a prídete k nám na kávu alebo 
čaj, ktorú Vám s radosťou pripravíme. Vaše deti 
sa zabavia pri nových a pre ne neznámych hrač-
kách. Najmenším bábätkám vytvoríme priestor 
na skúmanie nových a zaujímavých vecí. A Vy 
môžete nerušene pozorovať svoje dieťa, ako 
nadväzuje nové kontakty s rovesníkmi.

Nech sa páči, tu je pár vyznaní, prečo je podľa nás 
Rodinné centrum (RC) Obláčik také príťažlivé.

„V  Obláčiku je  stále  príjemne, a  je jedno, či 
vonku prší alebo svieti slnko.   Spoznala som 
tam veľa úžasných ľudí a  získala mnoho rád 
a  inšpirácií od iných mamičiek. Srdečne  Vás 
pozývam na návštevu a verím, že náš entuziaz-
mus osloví  aj Vás.“ (Nina K.)

„RC Obláčik je priestor, kde ako rodina radi 
trávime svoj voľný čas. Verím, že je to miesto, 
ktoré má čo ponúknuť všetkým Lamačanom. 
Je skvelé, že svojimi aktivitami prispieva k bu-

dovaniu a  rozvíjaniu hodnôt rodiny, ako aj 
spolupráce v rámci viacgeneračnej komuniká-
cie a vzájomnej podpory.“ (Daniela Š.)

„Do RC Obláčik ma pritiahla vidina komunitnej 
spolupatričnosti, možnosť stretávať sa s inými ma-

mičkami a  pestrý program 
pre deti. Táto dobrovoľnícka 
činnosť je pre mňa zadosťu-
činením a zdrojom radosti.“ 
(Patrícia J.)

„Môj prvý kontakt s  Ob-
láčikom bol cez kurz 
brušných tancov, kde 
som chodievala ešte ako 
tehotná. Keď mal môj 
syn 3 mesiace, začali sme 

navštevovať Bábätkovo, neskôr herne, tvori-
vé dielničky a  kurzy. Spoznávala som ďalšie 
mamičky, ktoré vedeli poradiť a povzbudiť. To 
ma presvedčilo, že tiež chcem prispieť a pro-
stredníctvom Obláčika vytvárať možnosti pre 
radosť a rozvíjanie detí a rodičov.“ (Alena B.T.) 

„Na začiatku som chcela dcérke dopriať spo-
ločnosť iných detí a  prostredníctvom taneč-
ného kurzu prelomiť jej strach z  tancovania. 
Neskôr, keď som sa aj ja stala členkou, som 
postupne spoznala veľa príjemných ľudí. Vďa-
ka tomu sa nielen v Obláčiku, ale aj v Lamači 
cítim naozaj dobre.“ (Marushka H.)

„Z dnešného pohľadu ľutujem, že sme Obláčik 
nenavštívili už skôr, čakala som totiž až kým 
mal syn vyše roka. Medzičasom nám RC vý-
razne obohatilo a spestrilo náš život v Lamači: 
bližšie sme spoznali rodiny zo susedstva, syn 
si tu našiel svojich prvých kamarátov a  mne 
pomohlo k sebarealizácii počas materskej do-
volenky.“ (Jana O.B.)

A toto všetko ešte zďaleka nie je všetko! Radšej 
sa príďte na vlastné oči presvedčiť, ako môže 
vyzerať obľúbené miesto Vašich rodinných ak-

tivít. Nemusíte sa prihlasovať, stačí prísť v ča-
soch našich herní (viď informácie na www.ob-
lacik.sk) na ulicu Heyrovského č. 2 a zazvoniť 
na zvonček. Hrozí jediné riziko - a to, že Vaše 
deti nebudú chcieť odísť domov.

Tím RC Obláčik

V decembri máme pre Vás pripravené na-
príklad „Tvorivé dielničky pre deti – ozdo-
by zo slaného cesta“ (6.12. v  čase 15.00 
– 18:00 v  priestoroch kina v  spolupráci 
s MÚ), „Tvorivé dielničky pre deti – Cuk-
rové svietniky“ (10.12. o 10.00), „Prezen-
táciu motivačnej knihy – Už žiadne vý-
hovorky“ (12.12. o 17.00). Prihlasovanie  
a podrobný program na www.oblacik.sk.

Milé maminky, ockovia, starí rodičia,                                                                                                                      

V  novembri sa uskutočnil rekreačno-kúpací 
zájazd pre seniorov k našim susedom do ter-

málneho kúpaliska Mosonmagyaróváru. Aj 
keď päť dní pred zájazdom bolo zlé, daždivé  
počasie, v  ten deň bolo príjemne a  slnečno. 
Mnohí si zaplávali poslednýkrát v tomto roku 
vo vonkajšom bazéne. Ten sa nachádza v tráv-
natom  areáli, kde nás čakal pekný pohľad 
na lúku posypanú množstvom sedmokrások 
a  rôznych húb. Zdržali sme sa na kúpalisku 
dlhšie ako býva zvykom a tak sme mohli sle-
dovať aj krásy prírody a západ slnka. Výlet  bol 
veľkým balzamom nielen na telo, ale aj na 
dušu. Fotografie z kúpania a zábery z krásnej 
prírody, ktorú sme videli sú na výstave v kine. 
Mal to byť posledný zájazd v tomto roku, ale 
keďže sa mi podarilo ušetriť peniažky „HURÁ“  
posledný zájazd v tomto roku bude 8. decem-
bra do Veľkého Medera.

Marta Janyšková

HURÁ, tento zájazd nebol posledný                                                                                                                               

Nábor detí na 
hokej

9. 12. a 16. 12. 2014, 
zimný štadión Ice Arena 
Lamač

Hokejový klub HKL Lamač 
organizuje nábor detí vo veku 

od 5 do 10 rokov.
Viac na www.hklbratislava.sk

Informácie aj na tel. č.: 

0948 883 337, 
0903 460 633



Oznam 
Materská škola Heyrovského 4 hľadá 
upratovačku na zastupovanie počas 
dlhodobej PN s nástupom ihneď.
Kontakt: msheyrovskeho@lamac.sk, 
0948 186 496
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•	 Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek   a  pračiek, vŕtanie dier do panelov 
0905/ 627 321

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu deti aj do-
spelých, aj cez víkend 0905/ 222 966 

•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a  opravy aj cez víkend.  0905/ 429  097,  
0911/ 429 097

•	 Predám garáž na barinách. Tel. 0903/ 954 143

•	 Prenajmeme v bytovom dome na Heyrovské-
ho ulici nebytový priestor vhodný na kance-
láriu, sklad prípadne na iné drobné služby.     
Kontakt: 0903/ 532 361

•	 MASKÁČIK – Požičovňa karnevalových kos-
týmov, Galbavého 2, BA – Dúbravka, tel. 
0940485957, www.maskacik.sk

Inzercia                                                                                                                                              

6.12. ŤAŽKÝ DEŇ 18.00 3,00 €
7.12. BELLA A SEBASTIÁN 15.30 2,50 €
7.12. POJEDEME K MOŘI 18.00 2,50 €
13.12.  POLÁRNIK 18.00 2,50 €

14.12. STOROČNÝ STARČEK, KTORÝ VYLIE-
ZOL Z OKNA  A ZMIZOL 18.00 3,00 €

20.12.  DÁMSKA JAZDA 18.00 2,50 €
21.12.  VŠIVÁCI 18.00 2,50 €

Program kina na december 2014                                                                                                                                         

Kultúrna komisia MZ pozýva                                          
06.12. od 10,00 h – Vianoce v Lamači
 – od 10,00-20,00 – Vianočné trhy 

– v  priebehu dňa vystúpenia lamač-
ských detí – Malokarpatské námestie

 – od 12,00 -18,00 – Vianočné tvorivé 
dielne – kino Lamač

 – o 16,30 h – Mikuláš – Malokarpatské 
námestie

 – o 17,00 h – Vianočný koncert – Ma-
lokarpatské námestie

08.12. o 09,00 h – Rekreačný zájazd se-
niorov – Veľký Meder – na zájazd sa môžu 
prihlásiť seniori s  trvalým pobytom v  La-
mači od 03.12.2014 od 8,00 h na MÚ
14. 12. o 11,00 h – Divadielko pre deti –  
O stratenej rukavičke – kino Lamač
31.12.od 22,30 h – Silvester v Lamači – 
Malokarpatské námestie

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na december 2014                   
Pozývame našich členov na „Vianočné po-
sedenie“, ktoré bude 10.12.2014 o  15.00 
h v  Spoločenskom centre na Malokarpat-
skom nám. Pripravte si darčeky pre svojich 
priateľov. Prineste prosím ochutnať via-
nočné pečivo a samozrejme dobrú náladu.
V  novom roku sa stretneme 7.1.2015 
o 14.00h v klube.

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Streda  07.30 – 12.00  12:30-16.30

Miestna knižnica Lamač pozýva                                      

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

V  novembrovom Divadielku pre deti sa 
predstavilo divadlo KaSia, ktoré vytvorili 
Lamačanky Katka a  Silvia ako dcérske di-
vadlo súboru MaKiLe. Predstavenie malo 

názov O  slnečnej a  dažďovej víle a  doká-
zalo zaujať malých i  veľkých divákov počas 
celých 45 minút. Deti spontánne reagovali 
na výzvy a  niektoré si zahrali aj priamo na 

pódiu. Katka a  Silvia pre Lamačan 
uviedli, že nervozitu pred premié-
rou, ktorú v Lamači ich divadlo malo, 
necítili. „Hralo sa nám dobre, vlastne 
ako doma,“ odpovedali s  úsmevom. 
Divadielko odmenilo päť detí za 
kresbu, ktorú nakreslili na základe 
októbrového predstavenia. Darčeky 
si za svoje výkresy odniesli Natálka 
Tačovská, Ela a  Lilly Bagové, Natália 
Géci a  Júlia Pelikán. Na záver pred-
stavenia sa takisto na päť detí usmia-
lo „šťastíčko“ v tombole.

Divadielko navštívili slnečná a dažďová víla                                                                                                                                         


